
البرز با كوهى از مشكلات 
روبه روست 

دانش آموزان لرستانى 
به يارى خيران چشم دوخته اند

كرج  شــهريور ماه امسال ســكان هدايت 
استاندارى البرز از دست «سيد محمد طهايى» 
گرفته شــد تا از آن  پس محمدعلى نجفى كه 
پيش ازاين تجارب خود را در استاندارى گيلان 
به منصه ظهور رســانده بود ســكاندار البرز در 

درياى متلاطم مشكلات باشد...

خرم آباد داســتان مدارس خشتى و گلى 
و سايه تخريب بر سر دانش آموزان مشكلى 
نيســت كه با بودجه هاى دولتى و اعتبارات 
اســتانى بتوان به آن پايــان داد، بلكه بنا بر 
شواهد وعمق محروميت هاى برجاى مانده از 
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مسئول دبيرخانه كانون هاى فرهنگى هنرى 
مساجد استان ايلام:

  سوگواره ملى علمدار كربلا به نام 
ايلام ثبت شده است

ايلام- خبرنگار قدس  مسئول دبيرخانه كانون هاى 
فرهنگى و هنرى مســاجد استان ايلام گفت: سوگواره 
ملى علمدار كربلا در كشور به نام ايلام ثبت شده است.
حجت الاســلام على چراغى پور در نشست خبرى با 
اصحاب مطبوعات و رسانه هاى استان ايلام با بيان اينكه 
هشتم آبان ماه جارى چهارمين سوگواره ملى علمدار 
كربلا در ايلام برگزار مى شود، اظهارداشت: اين سوگواره 
با حضور شــاعران برجسته استانى و كشورى در محل 

سالن ارشاد اسلامى استان ايلام برگزار مى شود.
وى با اشــاره به اينكه امســال 570 اثر از شاعران به 
دبيرخانه سوگواره علمداركربلا ارسال شده است، افزود: 
اين آثار توســط داوران برجسته داورى شده و از ميان 

آنان 10 اثر به عنوان آثار برتر شناخته شده است.
وى به شركت شــاعران از 25 استان كشــور اشاره و 
خاطرنشان كرد: در ســال گذشته شاعران 18 استان 
كشور در اين ســوگواره شركت كرده بودند كه امسال 
آثار 115 شاعر از 25 استان به دبيرخانه سوگواره ملى 

علمدار كربلا در ايلام ارسال شد.
چراغى پور با اشاره به برگزيده شدن سه اثر از شاعران 
استان ايلام درجشنواره امســال، بيان داشت: مراسم 
اختتاميه چهارمين دوره ســوگواره علمــدار كربلا، با 
حضور مهمانانى از كشــور و همچنين كشــور عراق و 
حرم مطهر ابوالفضل العباس (ع) و شاعران برگزيده و 
اعضاى كانون هاى مساجد و اقشار مختلف مردم برگزار 

خواهد شد.
وى به ثبت دايمى ســوگواره ملى علمدار كربلا به نام 
ايلام اشــاره كرد و افزود: براى افزايش توان شاعران و 
علاقه مندان در روز يكشــنبه و يك روز قبل از مراسم 
اختتاميه، كارگاه تخصصى شعر آيينى نيز با حضور سيد 
مهدى حســينى از شاعران برجســته كشورى برگزار 

خواهد شد.
على چراغى پور در پاســخ به پرســش خبرنگار ما، 
مبنى بر فراهم ســاختن شــرايط حضور شــاعران 
كشورهاى مسلمان در اين سوگواره، گفت: دعوتنامه 
براى كشــورهاى همسايه ارســال شده و بخصوص 
در كشــور عراق درگير مسئله اربعين بوده و امسال 
شــرايط حضور نداشــته، اما براى ســال هاى آينده 
احتمال حضور شاعرانى از ساير كشورهاى مسلمان 
و همســايه وجود دارد، ضمــن اينكه پرچم متبرك 
حرم حضرت عباس (ع) با حضــور نماينده حرم به 

اختتاميه سوگواره ارسال مى شود.

  كودكان زباله گرد استثمار 
پيمانكاران شهردارى مى شوند

خبرآنلاين  نشســت بررســى راهكارهاى مشاركت 
ســازمان هاى مردم نهاد در كاهش آسيب كودكان كار و 
خيابان در تهران، بــا راهكارهايى براى كاهش كودكان 
زباله گرد استثمار شده از ســوى پيمانكاران شهردارى 
تهران همراه بود.رحيمى از جمعيت كمك به كودكان كار 
و خيابان امام على(ع) ضمن ارائه تحقيقاتى كه در حوزه 
كودكان كار و خيابان انجام شده است، اظهار كرد: در بين 
كودكان كار در تهران بيش از 55 درصد، داراى تابعيت 
افغانستان هستند، ولى وقتى به جامعه كودكان كار كه 
زباله گرد هستند مى نگريم، بيش از 90 درصد تابعيت اين 
كودكان، افغانستانى است. آن ها در كارگاه تفكيك زباله 
كه توســط پيمانكاران شهردارى اداره مى شود، روزانه تا 

15 ساعت كار مى كنند و حتى آنجا مى خوابند.
الهام فخارى، عضو شــوراى شهر در اين نشست گفت: 
دلايلى وجود دارد كه نشان مى دهد پيمانكاران شهردارى، 
كودكان زباله گرد را به كار مى گيرند، شهردارى نمى تواند 
بگويد به من ربطى نــدارد؛ پيمانكار، نيروى كارش را از 
كجــا تأمين مى كند.او در ادامه گفــت: اين كودكان در 
كارگاه هاى تفكيك پســماند مى خوابند و جاى خواب 
آن ها جدا نيســت. همه مى دانيم بچه هايى كه در اين 
شرايط زندگى و كار مى كنند در معرض چه آسيب هايى 
قرار مى گيرند. خدادادى، دكتراى مديريت سازمان هاى 
مردم نهاد هم با ارائه گزارشى درباره كودكان كار و خيابان 
كه توسط پيمانكاران شهردارى استثمار مى شوند، گفت: 
پيمانكاران شــهردارى براى برنده شــدن در رقابت ها و 

مناقصات، نيروى كار ارزان به كار مى گيرند. 
او در ادامه گفت: فقط كافى است ماموران شهردارى كه 
متوجه حضور كارگران كودك در كارگاه شــده اند، يك 
گزارش به وزارت كار بفرســتند، مســئله اينجاست كه 

ممكن است رانت هايى در اين ميان شكل گرفته باشد.
رضا قديمى، مديرعامل ســازمان خدمــات اجتماعى 
شهردارى تهران هم در اين نشست حضور داشت. او در 
توجيه اقدامات شــهردارى درباره كار كودكان زباله گرد 
براى پيمانكاران اين سازمان گفت: ما ترجيح مى دهيم 
درباره راهكار حرف بزنيم نه اينكه درباره علت و معلول 
گفت وگو كنيم. وقتى در ادارات دولتى نگاه اين اســت 
كه امســال 10 درصد بودجه بايد بيشــتر افزايش پيدا 
كند، نمى توان انتظار داشــت اين سازمان ها در مقابله با 
آسيب اجتماعى توانمند شوند.قديمى گفت: به كارگيرى 
كودكان در بحث پسماند، قطعاً تخلف پيمانكاران است، 
لذا بازنگرى در دستورعمل ها و آيين نامه هاى اين حوزه 
بايد در دستور كار قرار گيرد. پيشنهاد دوم ما بازنگرى در 
روش ها و ابزار جمع آورى پسماند است. بايد مخازن يك 
طرفه و زيرزمينى شــود كه فقط بتوان در آن ها پسماند 

ريخت و دسترسى به زباله براى كسى به وجود نيايد.

قدس  راه اندازى درباره عمليات اجرايى انتقال آب 
«بن-بروجن» سروصداى زيادى بر پا كرده است و 
بر همين اساس، مجمع نمايندگان استان اصفهان 
در اعتراض به قانونى نبــودن بارگذارى جديد بر 
زاينده رود، نامه اى انتقادى به سرپرست وزارت نيرو 
و معاون رئيس جمهور نوشتند و خواستار جلوگيرى 
از عمليات اجرايى اين طرح، تا زمان مشخص شدن 

منابع تخصيص آب شدند.
در طرف مقابل، اما مســئولان چهارمحالى طرح 
مذكور را مجوز دار و قانونى اعلام مى كنند و همين 
مباحث در هفته هاى اخير ادامه يافته و البته برخى 
مســئولان همچنان در مورد آن ســكوت اختيار 

كرده اند.

 استقلال آب استان ها
در ســال 1383 دولت وقت لايحه اى تحت عنوان 
قانون «استقلال آبى استان ها» به مجلس فرستاد 
كه با تصويب آن در مجلس لازم الاجرا شد؛ قانونى 
كه بر اساس آن هر استان فارغ از حوضه هاى آبريز 
و زيستگاه هاى طبيعى قادر است منابع آب موجود 
در مرزهاى سياسى را بدون در نظر گرفتن مسائل 
مهمى مثل حقابــه و مرزهاى طبيعى مديريت و 
در اختيار داشــته باشد. بر اساس همين قانون كه 
نقدهاى فراوانى بر آن وارد است، در طول سال هاى 
اخير تنش هاى آبى فراوانى در كشــور پديد آمده 
اســت.اجراى طرح ملى انتقــال آب بن - بروجن 
در زمــره طرح هاى ملى و يكى از مصوبات ســفر 
رئيس جمهور در ســال 93 به اين استان است كه 
در 10 نقطه در حال اجراست و البته بايد گفت به 
محل اختلاف نظر استان هاى چهارمحال و بختيارى 

و اصفهان تبديل شده است.

 نقطه اختلاف
طرح انتقال آب بن - بروجن علاوه بر روســتاهاى 
در مسير، قرار است شــهرهاى شهركرد، بروجن، 
سفيددشــت، فرادنبه، فرخشــهر، بن، ســامان و 

هفشجان را از نعمت آب آشاميدنى بهره مند كند.
اگرچه مسئولان تمامى توان خود را براى تكميل 
و بهره بردارى از طــرح انتقال آب بن - بروجن به 
كار گرفته اند تا مشكل تأمين آب آشاميدنى نيمى 
از جمعيت چهارمحال و بختيارى رفع شــود، اما 
ايــن طرح از يك نقطه به دليل اختلافات مرزى و 
مالكيتى اين استان با استان اصفهان دچار مشكل 

شده است.
طرح انتقال آب بن - بروجــن باهدف تأمين آب 

آشــاميدنى مــردم ســاكن در 
شــهرهاى مســير بن تا نقنه از 
توابع شهرستان بروجن در حال 
اجراســت كه از مدتى پيش به 
علت شكايت مســئولان استان 
همجوار بخشى از عمليات اجرايى 

آن دچار مشكل شد.

 سياسى كارى در انتقال آب 
سرپرســت  راســتا،  همين  در 
و  چهارمحــال  اســتاندارى 
بختيارى با اشاره به مشكلات و 
مخالفت هاى پيش روى اين طرح 
اظهار مى دارد: مديران اصفهانى 
بى جهت طرح انتقال آب بن به 

بروجن را سياسى كرده اند.
بيــان مى كند:  اميرى  گــودرز 
طرح انتقــال آب بن به بروجن، 
آب آشــاميدنى 50 درصد مردم 

چهارمحال و بختيارى را تأمين مى كند و توقف اين 
طرح حساسيت برانگيز است.

وى تأكيد مى كند: بنابراين، وزارت نيرو بايد هر چه 
سريع تر مشــكلات اين طرح را برطرف كند، زيرا 
مشــكلات و معضلات اجتماعى فراوانى به دنبال 

خواهد داشت.

 رويكرد حاكميتى جواب نمى دهد
نماينده مردم شهرستان هاى شهركرد، بن و سامان 
در مجلس شوراى اســلامى نيز با تأكيد بر تغيير 

رويكرد حاكميتى به مسئله آب، 
تمركز بر مديريت تقاضاى آب را 

خواستار است.
اردشير نوريان با اشاره به اينكه تا 
يك دهه پيش رويكرد حاكميتى 
به مسئله آب بر مديريت تقاضا 
معطوف بــود، اظهــار مى كند: 
باوجــود روند خشكســالى هاى 
اخير و كاهش ذخاير منابع آب، 
اين رويكرد تغيير كرده و انتظار 
مى رود دوباره بر مديريت تقاضا 

متمركز شود. 
وى ادامــه مى دهــد: در همين 
برنامه ريزى ها  و  ارزيابى ها  راستا 
بايد بر آمايش سرزمينى مبتنى 
باشــد و با نگاهى واقع گرايانه در 

حوزه آب سياست گذارى شود. 
نوريان با تأكيد بر اينكه موضوع 
آب نبايد سياسى و قوميتى شود، 
تصريح مى كند: از مســئولان عالى كشــور انتظار 
مى رود با نگاه عدالت محور حقوق مردم چهارمحال 
و بختيارى را در حوزه آب در نظر بگيرند و منافع 

اين خطه قربانى آبادسازى بخش ديگرى نشود. 
عضو كميسيون امنيت ملى مجلس شوراى اسلامى، 
اجــراى طرح انتقال آب بن- بروجن را از مطالبات 
جدى مردم اســتان مى داند و يادآورمى شود: اين 
طرح پشــتوانه مصوبات قانونى دو دولت را دارد و 
نه تنها نمى توان از اجراى آن جلوگيرى كرد، بلكه 
بايد در اجراى آن تســريع شود، زيرا حيات نيمى 

از استان منوط به بهره بردارى از اين طرح است. 

 انتقال غيرمنطقى
نماينده مردم اصفهان در مجلس شوراى اسلامى 
هــم به عنوان يكــى از مخالفان ايــن طرح اظهار 
مى كند: اين طرح مجوز شوراى عالى آب را ندارد و 
بودجه آن نيز از محل بودجه هاى تخصيصى استان 

چهارمحال و بختيارى تأمين شده است.
حيدر على عابدى بيان مى كند: در مصوبه شوراى 
عالى آب موســوم به «مصوبه 9 مــاده اى» كه در 
92/10/3 تصويب شــد؛ هرگونه بارگذارى جديد 

ممنوع است.
وى مدعى اســت، اگر طرحى پيش از اين تاريخ، 
بارگذارى را انجام داده باشــد قانونى اســت و اين 
يعنى برخى طرح ها شــايد مجوز تأسيس داشته 
باشند، اما اجازه بارگذارى را نخواهند داشت و طرح 

بن- بروجن نيز مشمول اين موضوع است.

 تقاضاى توقف طرح 
وى ادامه مى دهد: در پى نامه نگارى هايى كه صورت 
گرفته درخواست كرديم اين طرح تا زمان مشخص 
شدن منبع تخصيص آب آن توسط شوراى عالى 

آب، متوقف شود.
وى يادآور مى شــود: در مورد اين طرح، دو بحث 
ملى و اســتانى مطرح است؛ از منظر ملى و ازنظر 
كارشناسى، انجام اين طرح و پمپاژ آب از قعر دره 
به ارتفاع هيچ توجيه اقتصادى نداشته و صرفاً هزينه 

برق آن بيش از 14 ميليارد تومان خواهد شد.
نماينده مردم اصفهان در مجلس شوراى اسلامى 
تأكيد مى كند: هــم اكنون حــدود 30 كيلومتر 
لوله گذارى از سمت بن انجام شده و اين لوله گذارى 
اشــكالى ندارد؛ اما انتقاد بــه منبع تأمين اين آب 
است و بررسى ها نشــان مى دهد استفاده از منابع 
سد چغاخور به دليل بالاتر بودن سطح آب اين سد 
نســبت به لوله ها، منطقى تر و اقتصادى تر است و 

جنبه قانونى نيز به خود مى گيرد.
وى متذكر مى شود: اعتقاد داريم برداشت اين آب از 
حوضه زاينده رود فارغ از غيرقانونى بودن و تضييع 
حقوق حقابه داران، از منظر كارشناسى نيز توجيه 
ندارد و هيچ عقل ســليمى پمپاژ آب به ارتفاع را 

جايگزين استفاده از آب بالاى سطحى نمى كند.
به گفته عابدى، از منظر ملى هيچ توجيهى ندارد 
كه سالانه 14 ميليارد تومان بودجه كشور صرف بالا 
بردن آب به بالاى كوه شــود، درحالى كه راه بدون 

هزينه و جايگزين آن در دسترس است.

لايحه قانون استقلال آب استان ها دردسرساز شد

طرح انتقال آب «بن- بروجن» در گرداب اختلاف ها 
��ر��ر
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بخشى از عمليات 
اجرايى طرح انتقال 

آب بن - بروجن 
كه هدف آن تأمين 

آب آشاميدنى 
مردم چهار محال 

و بختيارى است 
به علت شكايت 
مسئولان استان 

اصفهان دچار 
مشكل شده است

بــرش

لايحه قانون استقلال آب استان ها 
دردسرساز شد

طرح انتقال آب «بن- بروجن» 
در گرداب اختلاف ها 

.......همين صفحه

چهار قرارگاه 
رسـانه اى 

در مرز شلمچه 
افتتاح شد

قدس  راه اندازى درباره عمليــات اجرايى انتقال آب «بن-
بروجن» سروصداى زيادى بر پا كرده است و بر همين اساس، 
مجمع نمايندگان استان اصفهان در اعتراض به قانونى نبودن 
بارگذارى جديد بر زاينده رود، نامه اى انتقادى به سرپرســت 
وزارت نيرو و معاون رئيس جمهور نوشتند و خواستار جلوگيرى 
از عمليات اجرايى اين طرح، تا زمان مشــخص شــدن منابع 

تخصيص آب شدند...

.......صفحه 3

راه مجتمع هاى 
آب درمانى هموار نيست

چشمه هاى 
شفابخش قزوين 

نسخه درمان 
گردشگرى

قزوين امروزه يكى از منابع مهم جذب گردشــگر، 
اســتفاده و بهره بردارى بهينه از آب هاى گرم و معدنى 
اســت.تجربه كشــورهايى مانند ايتاليا، فرانسه، آلمان 
و ژاپن درزمينه بهره بردارى از آب هاى معدنى نشــان 
مى دهد اگر اين منابع طبيعى با برنامه ريزى درســت و 
به طور بهينه مورد بهره بردارى قرار گيرند، علاوه بر ارزش  
اقتصادى مى توانند بخشى از هزينه هاى درمان بيماران 
را نيز كاهش دهند. استان قزوين هم مانند بسيارى از 
اســتان هاى كشور،سرچشمه هاى آب معدنى و طبيعى 

متعددى دارد ...



  معوقه هاى ميلياردى بيمه سلامت 
چهارمحال و بختيارى

شــهركرد-خبرنگار قدس:مديــركل بيمه ســلامت 
چهارمحال و بختيارى يكى از مشــكلات عمده ســازمان 

بيمه سلامت را شكاف بين منابع و مصارف عنوان كرد.
صفر فرامــرزى افزود: درآمد بيمه ســلامت اســتان در 
ســال 95 حــدود 22 ميليارد تومان بــوده در حالى كه 
پرداخت هاى اين سازمان 210 ميليارد تومان بوده است.

وى نسبت درآمد به مصارف را 1 به 9 اعلام كرد و گفت: 
پرداختى هــاى اين ســازمان در ســال 93 بيش از 112 
ميليارد تومان و در ســال 94 بيش از 170 ميليارد تومان 

بوده است.
فرامرزى با اشــاره به معوقه هاى اين سازمان به مؤسسات 
و دانشــگاه گفت: معوقات دانشــگاه علوم پزشكى حدود 
11 ماه با مبلغ 34 ميليارد تومان پرداخت نشــده اســت 
و درمجموع بدهى اين ســازمان به دانشگاه علوم پزشكى 
112 ميليــارد تومان اســت، اما معوقــات داروخانه ها و 

مؤسسات خصوصى تا پايان سال 95 تسويه شده است.
مديركل بيمه ســلامت استان خاطر نشان كرد: متأسفانه 
40 درصــد مراجعات به مراكز درمانــى تقاضاى القايى و 
غير ضرورى اســت كه اميدواريم با فرهنگ سازى زمينه 
توانمند ســازى افراد ايجــاد و از مراجعات غيرضرورى و 

ايجاد هزينه هاى مازاد براى اين سازمان جلوگيرى شود.

  رواديد در مرز مهران صادر نمى شود

گفت:  ايلام  انتظامى  فرمانــده  ايلام- خبرنگار قدس: 
رواديد در مرز مهران صادر نمى شود و زائران بايد پيش از 
عزيمت به مرز و اســتان ايلام، در شهرهاى خود يا مراكز 

معتبر رواديد اخذ كنند.
ســردار نورعلى يارى با بيان اينكه گيت هاى پايانه مرزى 
مهران آماده پذيرش زائران اربعين اســت، اظهارداشــت: 
زائران فقــط در صورت داشــتن رواديد به مــرز مهران 

مراجعه كنند.
وى با اشــاره به اينكه بر اساس سهميه بندى هاى صورت 
گرفته توسط ستاد اربعين، تنها زائران 13 استان مجاز به 
تردد از مرز مهران براى حضــور در كنگره عظيم اربعين 
هســتند. وى افزود: بر اساس اين تقســيم بندى زائران 
اعزامى از استان هاى خراســان رضوى، خراسان شمالى، 
ســمنان، گلستان، مازندران، گيلان، تهران، البرز، قزوين، 
قم، مركزى، لرســتان و ايلام اجــازه دارند از پايانه مرزى 

مهران خارج شوند.
ســردار نورعلى يارى به كنترل وســايل نقليه عمومى با 
ســامانه سپهتن اشــاره و خاطرنشــان كرد: خودروهاى 
شــخصى نيز با دوربين هاى سرعت سنج كنترل مى شوند 
و از رانندگان عزيز تقاضا داريم در محورهاى مواصلاتى با 
سرعت مطمئنه رانندگى و شيرينى سفر را به كام خود و 

ديگران تلخ نكنند.

  انتقاد از برپايى كلاس هاى 43 نفره 
در مدارس پايتخت

 ميــزان- مديركل آمــوزش و پرورش شــهر تهران از 
بازنشسته شدن 25 هزار نيروى آموزش و پرورش پايتخت 

طى چهار سال آينده خبرداد.
عباســعلى باقرى گفت: در رابطه با افزايش آمار معلمان و 
دبيران بازنشســته مدارس شهر تهران دغدغه هاى جدى 
مطرح بوده و لازم است در اين ارتباط تصميم گيرى شود.
وى افزود: بازنشســته شــدن نيرو ها در شرايطى كه افراد 
جايگزين به شمار بازنشسته ها نيست، مى تواند مشكلاتى 

را به همراه داشته باشد.
مديركل آموزش و پرورش تهران با ارائه آمارى از شــمار 
معلمان بازنشسته اظهاركرد: طى چهار سال آينده، از 60 
هزار نيروى آمــوزش و پرورش تهران حدود 25 هزار نفر 

بازنشسته مى شوند.
باقــرى ادامــه داد: بايد بــراى جذب نيرو هــاى جديد 
برنامه ريزى شده تا طى سال هاى آينده بتوانيم معلمان با 

كيفيت را جذب آموزش و پرورش تهران كنيم.
مديركل آموزش و پرورش شــهر تهران با انتقاد از برپايى 
كلاس هاى درس با شــمار دانش آموزان زياد خاطرنشان 
كرد: بــه دليل كمبــود ظرفيت مدارس تهــران، برخى 
كلاس هــا در بعضــى از پايه ها با 43 دانــش آموز برگزار 
مى شــود و در اين شــرايط معلمان قــادر نخواهند بود 
آن طــور كه بايــد آموزش هاى لازم را بــه دانش آموزان 

ارائه دهند.

كاهش درصد اشتغال از 70 به 12 درصد 

نبود برنامه ريزى پنبه نساجى اصفهان را زد
��ر

اصفهان   يكى از صنايعى كه مدت هاست 
حال  وروز خوشــى نداشــته و اگر فكرى به 
حال آن نشود براى هميشه به كما مى رود، 

صنعت نساجى است.
شــايد نامه شــوراى اســلامى كارِ شركت 
پلى اكريل اصفهان و درخواست آن ها مبنى 
بــر ورود مجلس به حل مشــكلات قطب 
نســاجى كشــور خود گواه اوضاع نابسامان 

نساجى اصفهان باشد.
در اين نامه آمده است: «شركت پلى اكريل 
ايران پــس از ماه هاى متمادى توقف توليد 
در شــرف راه اندازى خطوط توليد پلى استر 
خــود قــرار دارد و درباره خطــوط توليد 
اكريليــك نيز مذاكره هايى بــا كارگزاران و 
تأمين كننــدگان مواد اوليــه در حال انجام 
اســت، ليكن جهت خريد مواد اوليه اصلى 
و كمكى، قطعات يدكى و قسمتى از حقوق 
معوق كاركنان، وجود نقدينگى جهت تداوم 

توليد ضرورى و حياتى است»
گفتنى است صنعت نســاجى نه تنها مانند 
بقيه صنايع از مشكل كمبود نقدينگى رنج 
مى برد، بلكه مشــكلاتى همچون فرسودگى 
تجهيــزات و تعطيلــى خطــوط توليــد و 
مشــكلاتى ديگــر ازجمله قاچــاق پارچه 
عاملى شده تا بسيارى از واحدهاى نساجى 

ورشكسته شوند.

 اشتغالى كه آب مى رود
نايب رئيس كميسيون صنايع اتاق بازرگانى 
اصفهان در اين رابطه توضيح مى دهد: طى 
50 ســال گذشته درصد اشــتغال نساجى 
اســتان اصفهان از 70 درصد به 12 درصد 

رسيده است.
مجتبــى ملااحمدى تعطيلــى پلى اكريل 
به عنــوان بزرگ ترين توليدكننده مواد اوليه 
نســاجى را ناشــى از تعطيلــى واحدهاى 
اظهار  و  نســاجى مى دانــد  پايين دســتى 
مى كند: بيش از 400 واحد نســاجى كه از 
پلى اكريل مواد اوليــه را تأمين مى كردند، 
تعطيل شــدند و كمبود تقاضا از اين واحد 
و خروج تقاضا از استان عامل بحرانى شدن 

پلى اكريل شده است.
نايب رئيس كميسيون صنايع اتاق بازرگانى 
اصفهان خاطرنشان مى كند: به دليل معاف 
شــدن خرده فروشــان از ماليات بر ارزش 
 افزوده اغلب بنكــداران، تقاضاى واحدهاى 
صنفى كردند و از ساير استان ها منسوجات 
بــدون پرداخــت ماليات تأميــن مى كنند 
و پارچه هــاى توليــدى اســتان اصفهــان 
همچنــان  توليدكننــدگان  انبارهــاى  در 

ذخيره مى شود.

 بى برنامگى در توليد
با وجود اينكه ماليات، ارزش افزوده، قاچاق، 
نبود نقدينگى و... از مهم ترين مشــكلات بر 

سر راه صنايع نساجى عنوان مى شود، اما بنا 
بر گفته عضو هيئت علمى دانشكده نساجى 
دانشگاه صنعتى اصفهان بى برنامگى و نبود 
بازار پوشــاك و  برنامه ريزى براى تصاحب 
صنعت نســاجى يكى از مهم ترين مشكلات 

آب رفتن اين صنعت است.
اكبر خدامى با اشــاره به ايــن موضوع كه 
صنعت نســاجى بين 8  تا 11 ميليارد دلار 
ســرمايه در گردش دارد، بيان مى كند: بايد 
توجه داشــته باشيم كه در كشور شعارهاى 
زيادى را مى دهيم اما در عمل اقدامى انجام 
نمى دهيم و اين در حالى است كه در چين 
و تركيه براى بازار مصرف ايران تا سه سال 

آينده نيز برنامه ريزى كرده اند.
وى البتــه به ايــن نكته اعتــراف دارد كه 
منســوجات ســنتى ايران تــوان رقابت در 
بازارهــاى جهانى را نــدارد و بايد در روند 
توليدات داخل بازنگرى جدى صورت گيرد.

خدامى با اشاره به اينكه در گذشته اصفهان 
در صنعت نســاجى حرف هاى زيادى براى 
گفتــن داشــته و مى توان گفت اين شــهر 
پايتخت نساجى كشــور به شمار مى رفت، 
تصريح كرد: اين در حالى اســت كه امروز 
صنعت نســاجى اصفهان براى ديگر شهرها 
فعاليت مى كند و در اين استان خروجى اى 

براى عرضه به بازار نداريم.
وى تأكيد مى كند بــراى رقابت با بازارهاى 
جهانى بايد برنامه داشت و از همه مهم تر در 
صنعت بايد به دنبال محصولات دانش بنيان 

باشيم.

 قاچاق، بلاى جان توليد
رئيس مجمع نمايندگان اصفهان در مجلس 

شوراى اسلامى البته قاچاق و مرزهاى باز را 
عامل ركود و تعطيلى صنايع عنوان مى كند.

حجت الاسلام ســيد ناصر موسوى لارگانى 
در اين رابطه مى گويد: واردات غيرقانونى از 
اين مبادى چرخ توليد بسيارى از كارخانه ها 
و واحدهاى توليدى نســاجى را خوابانده و 
منجر به تعديل و بيــكارى بيش از هزاران 

كارگر شده است.
نماينــده مــردم فلاورجــان در مجلــس 
شوراى اســلامى با انتقاد از واردات بى رويه 
پارچه هاى قاچاق به كشــور اظهار مى كند: 
توليــدات داخلــى باوجود كيفيــت بالاى 
محصولات خريدارى ندارد و فروشــندگانى 
كه بيشــتر اجناس مغازه آن ها را كالاهاى 
قاچاق پركرده به دليل كســب ســودهاى 
بيشــتر، كمتر به محصولات نساجى كشور 

گرايش دارند.
وى بابيان اينكه دولت فشارها را بر صنعت 

نساجى اضافه  كرده است، ادامه داد: يعنى از 
طرفى ماليــات بر ارزش افزوده اى را كه بايد 
صنعتگران نســاجى پرداخت كنند افزايش 
داده و از طرفــى هم هزينه هــاى توليد را 
به واسطه اينكه اكثراً از ماشين آلات قديمى 
اســتفاده و انرژى زيادى مصرف مى كنند، 

افزايش داده است.

 سهم صنعت چى شد؟
حجت الاســلام موســوى لارگانــى بيــان 
انرژى  حامل هاى  قيمــت  ازاين رو  مى كند: 
در كشــور افزايش قابل توجهى داشته است 
كه براين اساس قرار بوده دولت طبق قانون 
يارانه  توليدكنندگان  به  يارانه ها  هدفمندى 
توليــد را پرداخت كند؛ يعنــى 30 درصد 
درآمــدى كه از افزايــش قيمت حامل هاى 
انرژى به دســت مى آيد طبــق اين مصوبه 
در اختيار صنعتگران و توليدكنندگان قرار 
بگيرد كه متأسفانه نه دولت قبلى نه دولت 

فعلى سهم توليد و صنعت را ندادند.
نماينده مردم فلاورجان در مجلس شوراى 
اســلامى بابيان اينكه هزينه توليد، افزايش 
قابل توجهى پيدا كرده اســت، گفت: در اين 
راســتا 30 درصد از مصــرف پنبه را توليد 
مى كنيم، ولى 70 درصد آن وارداتى است، 
ازاين رو منسوجات را به وفور وارد مى كنيم، 
حتى با تركيه توافــق واردات و صادرات با 
تعرفــه ترجيحــى منعقد كرديــم و تركيه 
در حــال واردكردن منســوجات بــا تعرفه 
ترجيحى به كشــور اســت، از طرفى براى 
واردات پنبه تعرفه سنگينى گذاشتيم حال 
با اين وضعيت چه انتظارى از رونق صنعت 

نساجى مى توان داشت؟

  كاهش تراز سطح درياچه اروميه 
در آبان ماه 

فارس: دبير ســتاد احياى درياچه اروميه در آذربايجان غربى 
گفت: براساس آمارهاى دوم آبان ماه، امسال تراز سطح درياچه 
اروميه در مقايســه با مدت مشابه سال گذشته كاهش داشته 
است. فرهاد سرخوش در ارتباط با تراز سطح درياچه اروميه در 
دوم آبان  ماه امســال، اظهار كرد: در اين روز تراز سطح درياچه 
اروميه 1270/22 متر بوده است كه اين ميزان در مدت مشابه 
ســال گذشــته 1270/46 بوده كه اين موضوع كاهش 0/24 
درصدى را نشــان مى دهد و تراز درياچه در اول مهرماه سال 
گذشــته 1270/53 بود كه نســبت به اكنون كاهش 0/31 
درصدى داشــته اســت و ميانگين درازمدت درياچه اروميه 
1274/67 متر بوده كه نســبت به دوم آبان ماه سال گذشته 
كاهش 4/45 درصدى را نشان مى دهد. وى با اشاره به وسعت 
درياچه اروميه در دوم آبان ماه، اضافه كرد: وســعت درياچه در 
اين روز 1646/72 بوده، در حالى كه ســال گذشته در چنين 

روزى وسعت درياچه 1953/14 كيلومترمربع بوده است.

  شليك به محيط بان پارك ملى كياسر

ايرنا - محيط زيســت مازندران اعلام كرد، يك شــكارچى 
متخلف با شليك به محيط بان پارك ملى كياسر در جنوب 

شهرستان سارى، وى را زخمى و روانه بيمارستان كرد.
اين محيط بان 52 ســاله كه «محمد علــى روحى» نام دارد، 
هنگام گشــت در روستاى «لســفرم» چهاردانگه با شكارچى 

متخلف روبه رو و بر اثر اصابت گلوله زخمى شد.
اوايل فروردين ماه امسال هم شكارچيان متخلف رئيس پارك 
ملى پابند از توابع شهرســتان بهشهر در شــرق مازندران و 

محيط بان همكارش را زخمى كرده بودند. 
مدير روابط عمومى اداره كل محيط زيســت مازندران گفت، 
محيط بان پارك ملى كياســر با فاصله نزديك هدف شليك 
شــكارچيان قرار گرفت و از ناحيه شــكم و پا مجروح شد و 
بلافاصله پس از زخمى شدن به بيمارستان امام خمينى (ره) 
سارى انتقال يافت. كاميار ولى پور افزود: پيش از اينكه محيط 
بان بتواند شكارچى متخلف را دستگير كند، مورد اصابت گلوله 
قرار گرفت. وى گفت، شــكارچى متخلف شناسايى شده، اما 

هنوز دستگير نشده است.

  برخورد با خودروهاى آلاينده 
در سراسر كشور 

ايسنا: رئيس پليس ترافيك شهرى از اجراى طرح برخورد با 
خودروهاى آلاينده و دودزا در كلان شهرهاى كشور خبر داد.

سرهنگ داوود قاسميان درباره برخورد پليس با خودروهاى 
آلاينده و دودزا اظهار داشــت: با توجه به آغاز فصل ســرما و 
پديده وارونگى هوا كه به افزايش آلودگى هوا در سطح شهرها 
منجر مى شــود، طرح برخورد با خودروهاى آلاينده، دودزا و 

بدون معاينه فنى در سراسر كشور اجرايى مى شود.
وى ادامــه داد: مامــوران پليس در اين طــرح با خودروهاى 
آلاينده، دودزا و بدون معاينه فنى برخورد كرده و شــمارى از 
آن ها پلاك اعزام به تعميرگاه دريافت كرده يا توقيف مى شوند.
رئيس پليس ترافيك شهرى كشور درباره اينكه اين طرح در 
كدام شهرها اجرا مى شود، گفت: اجراى اين طرح سراسرى و 
در سطح كشور است، اما تمركز ما بيشتر روى كلان شهرها و 

شهرهاى داراى آلودگى هواست.

  تمرين «درمان اضطرارى» 
در روستاها و مناطق محروم لرستان

خبرآنلاين - معاون بهداشت،درمان و توانبخشى جمعيت 
هلال احمر لرســتان ازاجراى تمرين «درمان اضطرارى» در 

روستاها و مناطق محروم شهرستان دلفان خبرداد.
دكتر بهروز عطايى افزود: به منظــور ارائه خدمات درمانى و 
پزشــكى و... در روســتاهاى محروم با اعزام تيــم درمانى با 
رويكرد خدمات پزشــكى، پرســتارى، دندانپزشكى، اطفال، 
چشم پزشكى، داروخانه، مامايى و... در روستاى «عزيز كشته» 
شهرستان دلفان اجرا شد. معاون بهداشت، درمان و توانبخشى 
جمعيت هلال احمر لرســتان هدف از اجــراى اين طرح را 
سنجش ميزان آمادگى اعضاى تخصصى تيم هاى بهداشت و 
درمان و همچنين ارزيابى تجهيزات مورد نياز در راستاى ارائه 

خدمت رسانى به اقشار مختلف عنوان كرد.
عطايى تصريح كــرد: در اجراى اين طرح يك روزه در زمينه 
پزشــك عمومى 107 نفر، مامايــى 78 نفر، عفونى 94 نفر، 
اطفال 53 نفر، دندانپزشكى 43 نفر، خدمات روانپزشكى 38 
نفر و پرستارى 32 نفر از خدمات اجراى طرح بهره مند شدند.
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خرم آباد داســتان مدارس خشــتى و گلى و سايه 
تخريب بر ســر دانش آموزان مشــكلى نيســت كه با 
بودجه هاى دولتى و اعتبارات استانى بتوان به آن پايان 
داد، بلكه بنا بر شواهد وعمق محروميت هاى برجاى مانده 
از گذشته، رفع اين مشكل عزمى ملى يا تلاشى مضاعف 

از سوى خيران مى طلبد.
با وجود تلاش هاى مضاعفى كه براى رفع محروميت در 
روستاهاى لرستان و همچنين شرايط مطلوب تحصيل 
براى دانش آموزان انجام شــده، اما واقعيت اين است كه 
نيمى از اين مدارس در حال تخريب بوده و به بازسازى 

اساسى نيازمند است.
وضعيت اعتبارات اســتانى كه در ســال هاى گذشــته 
دستخوش فرازوفرودهاى بسيارى بوده است، متأسفانه 
روند بســيارى از طرح هاى عمرانى را كند كرده است، تا 
آنجا كه بنا بر گفته مديركل نوســازى، توسعه و تجهيز 
مدارس لرستان، برخى از اين طرح هاى آموزشى به دليل 

كمبود اعتبار به مرحله توقف رسيده است.

 طرح هاى نيمه جان 
محمد چگنــى در اين باره مى گويد: 13 طرح ســالن 
ورزشى در استان در دستور كار قرار دارد كه متأسفانه به 

علت كمبود اعتبار 10 طرح آن متوقف شده است.
وى مى افزايد: هم اكنون از اين ســالن ها فقط دو طرح 

به صورت نيمه جان فعاليت دارند.
مديركل نوسازى، توسعه و تجهيز مدارس لرستان ادامه 
مى دهد: در مورد استخرهاى شنا نيز وضعيت همين گونه 

است و كار تكميل آن ها نيز سخت شده است.
چگنى بابيــان اينكه بعضى از ايــن طرح ها در مرحله 
فونداسيون رها شده اند، ادامه مى دهد: متأسفانه ما هر روز 
گزارش هايى مبنى بر اينكه فلان مدرسه در حال تخريب 
است از آموزش وپرورش دريافت مى كنيم و به علت دير 
ابلاغ شدن اعتبارات در سال گذشته با مشكلات زيادى 
دست به گريبان هســتيم. وى ادامه مى دهد: متأسفانه 
در بحث تعميرات و تجهيزات هم با مشــكلات زيادى 
روبه رو هستيم و حتى برخى از اين تجهيزات هم به علت 

استفاده نامناسب از آن ها، روزبه روز مستعمل تر مى شود.
مديركل نوسازى، توسعه و تجهيز مدارس لرستان تصريح 
مى كند: در شرايطى كه بســيارى از روستاهاى استان 
گازرسانى شــده اند، هنوز ما نتوانسته ايم انشعابات لازم 
ازجمله گاز، برق و... را دريافت كنيم كه اين امر مى طلبد 

اعتبارات مناسبى در اختيار داشته باشيم.
چگنى اظهار مى دارد: اين مسئله سبب شده است در اين 

زمينه ها از برنامه عقب بيفتيم.

 4500 كلاس نيازمند بازسازى 
مديركل نوســازى، توســعه و تجهيزمدارس لرستان با 
اشاره به اينكه 4500 كلاس درس در اين استان نيازمند 
تخريب و بازسازى است، ادامه مى دهد: تاكنون يك هزار 
و 550 مدرسه در استان مقاوم سازى شده اند، اما واقعيت 
اين اســت كه يك هزار و 50 مدرسه تخريبى در استان 

وجود دارد كه نيازمند بازسازى است.
وى با اشــاره به تحصيل 344 هزار و 507 دانش آموز در 
لرســتان ادامه مى دهد: سرانه فضاى آموزشى در كشور 
5/07 متر براى هر دانش آموز اســت، اما اين ميزان در 

لرستان 5/02 متر به ازاى هر دانش آموز است. 
مديركل نوسازى، توسعه و تجهيز مدارس استان لرستان 
بابيان اينكه در سال جارى 95 پروژه آموزشى، ورزشى و 
پرورشى در دستور كار اين اداره كل است، اظهار مى دارد: 
اين شمار طرح شامل 494 كلاس درس با زيربناى 107 

هزار و 536 مترمربع مى شود.
چگنى خاطرنشــان مى كند: براى اجراى اين طرح ها 

77 ميليارد تومان اعتبار پيش بينى شده است.

 24 منطقه محروم
مديركل آموزش وپرورش لرســتان نيز با اشاره به وجود 
24 منطقه محروم اظهار مى كنــد: 24 منطقه محروم 
در اســتان داريم كه قول مى دهيم 24 مدرســه در اين 
مناطق ايجاد شود؛ همه مناطق به نوعى محروم هستند، 
در ناحيه 2 خرم آباد كه مركز اســتان است بيش از 30 
درصد مدارس تخريبى است و زير 30 درصد مستحكم 

هستند كه انتظار داريم خيران به سمت لرستان بيايند.
خدا نظر دريكوند با درخواســت از خيــران براى بلند 
كردن دست يارى به سمت دانش آموزان استان و آينده 
سازان كشور ادامه مى دهد: خوشبختانه تاكنون خيلى از 
نيازهاى مدارس عشــايرى استان توسط خيران برآورده 
شده است و هرجايى به كمك خيران نياز بوده به يارى 

آموزش وپرورش آمده اند.
وى با اشــاره به يك هزار و 341 مدرســه خشتى گلى، 
كپرى، شبه كپرى، كانكسى و تخريبى در لرستان يادآور 
مى شود: در اين اســتان 65 مدرسه خشتى گلى وجود 
دارد كــه عموماً در منطقه زز و ماهرو، كونانى، طرحان، 

كاكاوند، سلسله و دلفان قرار دارند.
وى اذعان مى كند: همچنين 18 مدرسه شبه كپرى در 
شهرستان پلدختر و27 مدرسه كپرى در بخش پاپى و 

181 مدرسه كانكسى در استان لرستان وجود دارد.
مديركل آموزش وپرورش لرستان عنوان مى كند: در برابر 
يك هزار و 560 فضاى آموزشــى مستحكم، يك هزار 
و 50 فضاى آموزشــى تخريبى در استان وجود دارد و 

همچنين 628 مدرسه نيازمند مقاوم سازى است.

4500 كلاس نيازمند بازسازى
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قزوين امروزه يكــى از منابع مهم جذب 
گردشــگر، اســتفاده و بهره بردارى بهينه از 

آب هاى گرم و معدنى است.
تجربه كشــورهايى ماننــد ايتاليا، فرانســه، 
آلمــان و ژاپن درزمينه بهره بردارى از آب هاى 
معدنى نشــان مى دهد اگر اين منابع طبيعى 
با برنامه ريزى درســت و به طــور بهينه مورد 
بهره بــردارى قــرار گيرند، علاوه بــر ارزش  
اقتصادى مى توانند بخشى از هزينه هاى درمان 

بيماران را نيز كاهش دهند. 

 چشمه هاى شفابخش
استان قزوين هم مانند بسيارى از استان هاى 
كشور،سرچشــمه هاى آب معدنــى و طبيعى 
متعددى دارد كه از بين آن ها مى توان مجتمع 
آب درمانى «ارشــيا» واقــع در آبگرم خرقان، 
چشمه هاى آب معدنى سلطان بلاغ، آب ترش و 
آب لرزان، آبگرم كش آباد، هفت چشمه زوارك، 
هفت چشمه آوج، كسن بقين، اسمبرد، آبگرم 

يله گنبد و  ... را برشمرد. 
چشــمه هاى آب معدنى در ســطح اســتان 
قزوين امكانات بالقوه اى هســتند كه مى تواند 
در عرصه هاى اقتصادى، فرهنگى و توســعه 
منابع گوناگون اســتان نقش اساســى داشته 
باشــد، درحالى كه راه هاى دسترسى به برخى 
از چشــمه هاى آبگرم اين استان از زيرساخت 
مناسبى برخوردار نبوده و همين امر سبب شده 
فقط افراد محلى به طور سنتى به اين چشمه ها 

دسترسى داشته باشند.
ســامان دادن به وضعيت چشمه هاى آبگرم 
استان و ساخت مراكز آب درمانى و رفاهى در 
جوار آن ها براى جذب گردشــگران داخلى و 

خارجى همتى مضاعف مى طلبد.

 چشمه «يله گنبد»
روســتاى «يله گنبد» در سمت راست مسير 
جاده قزوين - رشت قرارگرفته و به دليل دارا 
بودن چشمه آبگرم، در ميان ساير روستاهاى 
استان قزوين از اعتبار بيشترى برخوردار است.
«يله گنبد» يكى از روســتاهاى دهســتان 
«قاقازان» در بخش «ضياءآباد» قزوين است. 
چشــمه «يله گنبد» در پانــزده كيلومترى 
شمال اين روستا قرار دارد و راه دسترسى به 

آن سخت و كوهستانى است.
اين چشــمه در كف دره اى كه از آن رودخانه 

كوچكى عبور مى كند و به رودخانه شــاهرود 
مى ريزد، از دل زمين بيرون مى آيد.آب چشمه 
معدنى «يله گنبد» از دسته آب هاى معدنى 
بيكربناته كلســيك آهن و گازدار خيلى گرم 
اســت. اســتحمام در اين آب به دليل وجود 
گازكربنيك و گرماى آن، تســكين دهنده و 
ضد درد است. متأسفانه آبگرم «يله گنبد» از 

امكانات رفاهى و اقامتى بى بهره است.
 

 آبگرم «خرقان» 
اين چشــمه در كيلومتــر 95 جاده قزوين - 
همدان قرار دارد. آب هاى معدنى خرقان، پس 
از مصرف به رودخانه « ابهــررود» كه از اين 
منطقه عبور مى كند، مى ريزد. آب اين چشمه 
در درمان دردهاى عصبى، سياتيك و رماتيسم 
و همچنيــن عفونت هاى مجارى تنفســى، 
تورم گلو و حلق و برونشــيت مزمن به صورت 

استنشاق بخار و دوش بينى مؤثر است.

 آب ترش و آب لرزان
در فاصله 45كيلومترى جاده قزوين ـ رشت، 
دو چشــمه به نام هاى آب تــرش و آب لرزان 
وجــود دارد كه به فاصلــه چند صد مترى از 
يكديگر قرار دارند. اين چشــمه ها با خاصيت 

درمانى خود همــواره موردتوجه مردم محلى 
منطقه بوده اند، ولى به دليل عدم دسترســى 
راحــت با توجه به قابليت هــاى زياد، اين دو 

چشمه شناخته شده نيستند.
 

 آبگرم ارشيا 
چشــمه هاى آب معدنى «ارشــيا» در شــهر 
آبگرم از مهم ترين آبگرم هاى معدنى اســتان 
قزوين اســت كه قابليت هــاى درمانى دارد. 
اين مجموعه داراى اســتخر عمومى، سايت 
خصوصى و ســفره خانه سنتى بوده و هرسال 
ميزبان هزاران نفر از گردشگران است. آبگرم 
معدنى «ارشيا» از نوع آهكى بوده و خاصيت 
درمانــى آن براى بيمارى هــاى درد مفاصل، 
رماتيسم، سوءهاضمه، سنگ كليه، اعصاب و 

اگزما مؤثر است. 

 ظرفيت هايى كه مغفول مانده است 
معاون هماهنگى امور عمرانى استاندار قزوين 
در همين باره اظهار مى كند: چشــمه آبگرم 
شهر آبگرم، كه در مســير قزوين به همدان 
واقع شــده و چشمه آبگرم «يله گنبد» كه در 
مسير قزوين- رشت واقع شده داراى ظرفيت 

بزرگى است كه از آن غافل شده ايم.

علــى فرخزاد بابيــان اينكه ايــن ظرفيت 
نقــش بســيار تأثيرگــذارى در كمك به 
تأمين معيشــت و همچنين اقتصاد استان 
دارد، مى افزايــد: قزوين با برخــوردارى از 
گردشــگرى  بخش  در  فراوان  ظرفيت هاى 
مى توانــد در اين حــوزه حرف هاى زيادى 

براى گفتن داشته باشد.
وى ادامه مى دهد: ظرفيت آبگرم هاى اســتان 
قزوين با اينكه غنى تر از آبگرم سرعين است 
مغفول مانــده  و ســرمايه گذارى لازم انجام 

نپذيرفته است.
وى بابيان اينكه محل استقرار اين چشمه هاى 
آبگرم بسيار مناسب و در مسير تردد مسافران 
اســت، اظهار مى دارد: چشمه شــهر آبگرم، 
مســافران و گردشــگران زيادى هم دارد كه 
متأســفانه خدمــات مطلوبى در آنجــا ارائه 
نمى شــود، اين در حالى است كه مى توان با 
ســاخت اقامتگاه هاى مناسب و بزرگ، زمينه 

ارائه خدمات به گردشگران را فراهم كرد.
معاون عمرانى اســتاندار قزويــن مى افزايد: 
كميته پيگيرى و توســعه آبگرم «يله گنبد» 
تشكيل شده و بخشدارى، تا تعيين سرمايه گذار 
توسط ميراث فرهنگى و گردشگرى مسئوليت 

بهره بردارى و نظارت بر آن را بر عهده دارد.

��ر ��ر
 دست متجاوزان به طبيعت 

در خلخال كوتاه مى شود

فارس: نماينــده مردم خلخال و كوثر در مجلس شــوراى 
اسلامى گفت: دســت متجاوزان به طبيعت بكر شهرستان 

خلخال كوتاه مى شود.
بشــير خالقى با اشاره به واگذارى و هديه بيش از 10 هكتار 
زميــن در بهترين محدوده گردشــگرى منطقه به يك فرد 
سرمايه گذار كه در ســال هاى قبل استاندار يزد بوده، گفت: 
عملاً هيچ سرمايه گذارى در اين شهرستان با حضور اين فرد 
انجام نشده و زمين واگذار شده و عدم حضور اين سرمايه گذار 
از سال ها قبل موجب رنجش خاطر مردم شهرستان خلخال 
شــده اســت.وى، خواســتار برخورد منابع طبيعى، ميراث 
فرهنگى و گردشگرى استان اردبيل و دستگاه هاى مربوط با 
اين گونه سرمايه گذارى هاى صورى در مناطق بكر كشور شد و 
ادامه داد: اين منطقه واگذار شده عملاً در قلب تفرجگاه اندبيل 
خلخال واقع شــده است.وى با انتقاد از محيط زيست و عدم 
ســرمايه گذارى در شهرستان خلخال گفت: با وجود بيش از 
37 درصد از اراضى تحت پوشش محيط زيست عملاً نگهبان 
محيط زيســت در منطقه هستيم .خالقى از مسئولان كشور 
خواســت تا اگر امضايى در پاى نامه اى از سوى نماينده ملت 
مى كنند، آن را به خاطر راضى نگه داشتن يا سكوت نماينده 
انجام ندهند و كارشــان براى رضاى خدا و خدمت به مردم 
باشــد.وى توضيح داد: نگاه نامادرى استان اردبيل به خلخال 
ادامه دارد و تاكنون شهرستان خلخال و كوثر بيش از يك يا 

دو مورد تخصيص آب نداشته است.
نماينده مردم خلخال و كوثر در مجلس شــوراى اسلامى به 
بدهى بيش از 20 ميلياردى آب منطقه اى به پيمانكار ســد 
بفراجرد اشــاره كرد و يادآور شد: عملاً به خاطر نبود منابع 
اعتبارى و تخصيص به موقع و مناســب در بيشتر طرح ها نه 
تنها در خلخال، بلكه در سراســر كشــور پيشرفتى نداريم و 
كارگران در واحد هاى توليدى به علت دريافت نكردن حقوق و 

مزاياى خود معترض هستند.
خالقى با اشــاره به حضور كميسيون كشاورزى، آب و منابع 
طبيعى در جنوب اســتان اردبيل و بازديد از طرح هاى آبى و 
كشاورزى تبيين كرد: 500 ميليون متر مكعب آب با خروج 
از شهرستان خلخال در ساير استان ها مورد استفاده است، اما 
شهرستان هاى خلخال و كوثر همچنان در تب بى آبى و عدم 

تخصيص مى سوزند.

راه مجتمع هاى آب درمانى هموار نيست

 توصيه هاى پليس «فتا» به زائران اربعينچشمه هاى شفابخش قزوين نسخه درمان گردشگرى
ايسنا: رئيس پليس فتا استان كرمانشــاه از زائران اربعين 
خواســت با توجه به توصيه ها و هشــدارهاى پليس از بروز 

هرگونه مشكل جلوگيرى كنند.
سرهنگ «على كريمى» گفت: ممكن است افرادى در زمان 
راهپيمايى اربعين با نيت سوء دست به اعمال مجرمانه و يا 
كلاهبردارى بزنند، از اين رو لازم است زائران حتماً هشدارهاى 

پليس فتا را جدى بگيرند تا دچار مشكل نشوند.
وى با اشاره به اينكه به همراه داشتن تلفن همراه و دوربين از 
سوى زائران مانعى ندارد، گفت: همراه داشتن اين وسايل در 
حرم ها و اماكــن زيارتى و تصويربردارى از پايانه هاى مرزى، 
ستون هاى نظامى در جاده ها، اماكن نظامى، ايست بازرسى و 

نظاير آن مطلقاً ممنوع است.
رئيس پليس فتا استان كرمانشــاه افزود: در صورت مفقود 
شــدن تلفن همراه خود در موكب ها، موضوع را به مسئول 

موكب و يا به اولين موكب ايرانيان اطلاع دهيد.
كريمى بــا تأكيد بر اينكه افراد هرگــز از تلفن همراه افراد 
ناشناس براى برقرارى ارتباط استفاده نكنند، خاطرنشان كرد: 
در مواقعــى كه زوار نياز ضرورى به اســتفاده از تلفن همراه 
دارند، از تلفن همراه افراد مطمئن اســتفاده و پس از تماس 

شماره را از حافظه تلفن حذف كنند.

 چهار قرارگاه رسانه اى 
در مرز شلمچه افتتاح شد

تسنيم: چهار قرارگاه رسانه اى در مرز شلمچه افتتاح شد كه 
صدا و ســيماى آبادان و خوزستان، ايلام و كرمانشاه در اين 

قرارگاه ها به فعاليت خواهند پرداخت.
چهار قرارگاه رســانه اى در مرز شلمچه افتتاح شد كه صدا و 
سيماى آبادان و خوزستان براى اطلاع رسانى از آخرين اخبار 
مرتبط با مرز شلمچه و چزابه، صدا و سيماى ايلام براى ارائه 
رويدادهاى مرز مهران و صدا و سيماى كرمانشاه براى بيان 
خبرهاى مرتبط با مرز خســروى در اين قرارگاه به فعاليت 
خواهند پرداخت. غلامرضا شــريعتى استاندار خوزستان در 
مراســم افتتاح قرارگاه رســانه اى اربعين در شلمچه با بيان 
اينكه شــلمچه مكان لبيك گفتن فرزندان كشور به سرور و 
سالار شهيدان است، اظهار داشت: رشادت ها، ايثارگرى ها و 
افتخارآفرينى ها سبب شــد كه قرارگاه رسانه اى در شلمچه 
راه اندازى شود.وى افزود: رسانه ها در ايام اربعين براى بازتاب 
علاقه و عشق زائران اربعين حسينى به اهل بيت(ع) تلاش 

بسيارى مى كنند كه مى توان گفت در جهان ستودنى است.
وى با بيان اينكه با بازتاب شور و شوق علاقه مندان و زائران 
اهل بيت (ع) در مراســم اربعين حســينى مى توان نقشه 
دشمنان را برهم زد، گفت: بايد شرايط لازم براى تردد زائران 

حسينى تسهيل شود.
شــريعتى عنوان كرد: اطلاع رســانى صحيح و گســترده از 
حماسه بزرگ اربعين مى تواند سبب عقب نشينى دشمنان 

از برنامه هايى كه عليه كشور دارند، شود.
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گزارش

كرج  شهريور ماه امسال سكان هدايت استاندارى 
البرز از دست «سيد حميد طهايى» گرفته شد تا از 
آن  پس محمدعلى نجفى كه پيش ازاين تجارب خود 
را در اســتاندارى گيلان به منصه ظهور رسانده بود 

سكاندار البرز در درياى متلاطم مشكلات باشد.
مراسم توديع سيد حميد طهايى استاندار سابق البرز 
هرچند با ارائه گزارش ها و دفاعيات بى شــمارى در 
خصوص اقدام هاى انجام شده وى و گروهش همراه 
بود، اما واقعيت اين است كه به استناد سخنان وى 
و همچنين شواهد جارى، البرز با كوهى از مشكلات 
روبه روست كه بايد ديد استاندار جديد تا چه ميزان 
توان حل اين مشكلات را در دوره تصدى خود دارد.

 
 ناوگان عمومى خسته 

بنا بر گفته مديرعامل سازمان اتوبوسرانى كرج و حومه، 
اين شــهر داراى يك هزار و 570 دستگاه اتوبوس در 
تملك است كه با احتساب بخش خصوصى به 2500 
دستگاه اتوبوس در سطح استان مى رسد، اما واقعيت 
اين است كه اين اتوبوس ها در روز 16 ساعت فعاليت 
مى كنند و طى چهار ســال گذشته نيز هيچ اتوبوس 
جديدى به اين ناوگان اضافه نشــده است. كرج پس 
از كلان شهرهاى تهران و مشهد داراى سومين ناوگان 
حمل ونقل عمومى كشــور و تنها كلان شــهر كشور 
است كه مجتمع تعميرگاهى براى ناوگان اتوبوسرانى 

بخصوص براى بخش خصوصى ندارد!

 ناتوانى در برابر راه هاى ملى 
محبوس شدن مردم استان هنگام ترافيك سنگين 
بويــژه در جاده كرج - چالــوس و نقاط حادثه خيز 
بسيار در طول اين جاده مشكلات بزرگى براى مردم 
ايجاد كرده است.روســتاييان ساكن در مسير جاده 
كرج - چالوس همواره دلى پر خون از مشكلات اين 
جاده بويژه در ايام يكطرفه شدن جاده دارند و بعضاً 
با مشــكلات فراوانى در اين زمينه روبه رو شده اند و 
هنگام يكطرفه شدن جاده امكان امدادرسانى مناسب 
هنگام بروز حوادث رانندگى و طبيعى فراهم نيست.

حل مشكلات و معضلات جاده هاى پرترافيك استان 
البرز به اعتبارات ملى نياز دارد و به گفته مسئولان 
رفع مشكلات جاده كرج - چالوس نيز تنها به تكميل 
آزادراه تهران - شــمال وابسته اســت و البرز توان 

نگهدارى دو راه ملى را با بودجه هاى موجود ندارد.

 صادرات متكديان غيربومى
بنا بر گفته اســتاندار سابق البرز و بر اساس شواهد، 
متكديان از خارج استان و با مينى بوس در شهرهاى 
اســتان توزيع شــده و غروب جمع آورى و از استان 
خارج مى شوند و حتى عده اى از آن ها خارجى بوده 
و از كشورهاى همســايه در اين استان حضور پيدا 

مى كنند.

 البرز در صدر آمار طلاق 
استاندار سابق البرز هنگام خداحافظى اذعان داشت، 
متأسفانه البرز در حوزه طلاق با تهران به واسطه اول يا 
دوم بودن در رقابت است.هرچند سيد حميد طهايى 
اذعان داشت، تلاش براى ايجاد فاصله در دستور كار 
قرار داشته، اما به نظر مى رسد تلاش هاى انجام شده 

حاصلى در برنداشته است.

 اتباع بيگانه 
حضور اتباع خارجى كه شمار آنان در البرز به اندازه 
جمعيت يك شهرســتان مى رسد دلمشغولى هاى 
بســيارى از  جمله پيامدهاى نامناسب اقتصادى 
و فرهنگــى و برهم زدن نظــم عمومى به همراه 
مى آورد كه ازدواج هاى غيرقانونى و ثبت نشــده و 
تولد كودكان بدون شناســنامه تنها بخشى از اين 

پيامدهاست.
به گفته مديركل اتباع و مهاجرين خارجى البرز، در 
حــال حاضر 120هزار تبعه خارجى در البرز زندگى 
و كار مى كنند كه بيــش از نيمى از آن ها غيرمجاز 
هستند و حاصل اين حضور 2000 كودك بى هويت 

و بى شناسنامه در اين استان است.

 پيشرفت كند كنارگذر شمالى 
البرز معبر استان هاى كشور و كريدور شمال- جنوب 
آسياى ميانه است بنابراين بر اساس آمار، 18 درصد 

ترافيك كشور در مسير البرز قرار دارد.
ادامه بزرگراه شهيد همت، شهيد خرازى و شهداى 
البرز به عنوان آزادراه در حال اجراست و كنارگذر 
شمالى كرج پيشــرفت كند و كمتر از 30 درصد 
دارد كه خود گرهى بر مشــكلات مــردم افزوده 

است.

 قطار شهرى
قطار شــهرى كرج متأســفانه در 30 سال گذشته 
گرفتار فراز و فرود هاى بســيار شده است، زيرا بنا بر 
ادعاى استاندار سابق البرز قرارداد اوليه مناسب نبوده 

و درنهايت وقت زيادى از استان هدر رفت.

 سالن ورزشى ناتمام انقلاب 
بنا بر گفته اســتاندار ســابق البرز، ورزشگاه ناتمام 
انقلاب توســط دولت، آمادگى واگــذارى به بخش 
خصوصــى را دارد و با حداقل قيمت و مســاعدت 
اين مهم صورت مى گيرد تا براى ورزشكاران شرايط 
خوبى فراهم شود، اما واقعيت اين است كه اين طرح 

رهاشده است.

 البرز تشنه است
آب البرز در حال حاضر به تهران منتقل مى شــود، 
اين در حالى است كه بخشى از مناطق البرز با تانكر 

آبرسانى مى شود يا قطعى آب وجود دارد.

 احياى باغ 300 هكتارى سيب در البرز 
سال هاست انهدام باغ سيب مطرح بود، اما به همت 
مردم آگاه موضوع اجتماعى شــد و باغ سيب حفظ 
شــد، اما آخرين طرح بين شــهردارى كرج و بنياد 
مســتضعفان اين بود كه 30 درصــد باغ را به بنياد 
بدهند كه ساخت وساز انجام دهد، اما رياست جمهور 
تأكيد داشــت و قرار شد ساخت  وســاز نشود و باغ 
ســيب 300 هكتارى احيا شــود و ميراث فرهنگى 
آن را به عنوان ميراث به ثبت رســاند و اينك مردم 
استان انتظار دارند به اين موضوعات كه تنها بخشى از 
مشكلات پيش روى اين استان است توسط استاندار 

جديد پاسخ داده شود. 

البرز با كوهى از مشكلات روبه روست 
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قدس از مشكلات مركز پژوهشى - تخصصى با 50 سال قدمت گزارش مى دهد

بيمارستان امدادى نيازمند امداد مسئولان
هاشم رسايى فر: بيش از نيم قرن(51 سال) 
از افتتاح بيمارستان امدادى مشهد مى گذرد، 
بيمارستانى كه اكثر خراسانى ها با نام و نشان 
آن آشــنايى دارند. بيمارستان امدادى شهيد 
كامياب كه در حال حاضر عنوان پژوهشى – 
تخصصى را با خود يدك مى كشد، زير مجموعه 
دانشگاه علوم پزشكي مشهد مى باشد و فعاليت 
عمده آن در زمينه سوانح و تروماست. سوانحى 
كه هر لحظه امــكان دارد براى هر كدام از ما 
واقع شــوند و پاى ما را به بيمارستان سوانح 
امدادى شهيد كامياب مشهد باز كنند. از اين 
حيث قطعاً و حتماً بيمارستانى كه تخصصى 
براى بيماران سانحه ديده در نظر گرفته شده 
است مى بايست شــرايطى خاص و ويژه اى از 
جمله پرنسل متخصص و با تجربه را كه اولين 
اصل در اداره چنين بيمارســتانى است، دارا 
باشد. موارد متعددى از اين دست كه خيلى از 
آن ها را مخاطبان با ما در ميان گذاشتند ما را 
بر آن داشت تا به طور سرزده به اين بيمارستان 
برويم و آنچه را كه از زبان شهروندان شنيديم، 

از نزديك شاهد باشيم. 

 مشاهده هاى ميدانى و سرزده
ســاعت حدود 15 اســت و وقــت ملاقات با 
بيماران. راهروهاى بيمارســتان شــلوغ و پر 
ازدحام است كه البته اين مورد در زمان ملاقات 
آن هم در بيمارستانى كه عنوان سوانح را يدك 
مى كشد طبيعى به نظر مى رسد. گوشه اى از 
محوطه بيرونى بيمارســتان به دليل عمليات 
بازســازى طبقه بالايى بيمارستان را مصالح و 
نخاله ســاختمانى فرا گرفته است! خيلى ها از 
اين وضع گلايه مندند. يكى از همراهان بيماران 
ســروصداى زياد ناشى از عمليات ساختمانى 
را مخل استراحت بيماران عنوان مى كند و از 
مسئولان بيمارستان در خواست دارد براى رفع 

اين مشكل چاره انديشى كنند.
انتهــاى راهرويى كه ســالن انتظــار بخش 
مراقبت هــاى ويــژه را به محوطــه بيرونى 
بيمارســتان متصل مى كند، جوانى موبايل به 
دست با لباس بيماران انگار با دكتر معالجش 
صحبت مى كنــد. از صحبت هايش اين گونه 
بر مى آيد كه يك هفته قبل در شهرســتانش 
تصادف كرده و براى معالجه به بيمارســتان 
امدادى شهيد كامياب منتقل شده است. او از 
رسيدگى نكردن به موقع به بيماران گلايه مند 
است و مى گويد: يك هفته است دچار سانحه 
شــده و او را از شهرســتان به اين بيمارستان 
منتقل كرده اند، اما در اين مدت با اينكه تا اتاق 
عمل هم رفته به دليل نبود پزشك متخصص 
عملش كنسل شده و به وقت ديگرى موكول 
شــده اســت! اين جوان با ناراحتــى اظهار 
مى دارد:الان كه با دكتــرم صحبت مى كردم 
هنوز مشخص نبود زمان دقيق عمل من كى 
خواهد بود! من كه از شهرستان آمده ام، چطور 
بايد اين همه براى يك عمل ساده وقتم گرفته 
شود؟ چرا هيچ كس نيست پاسخ من را بدهد؟

 راهرو خوابى در بخش ارتوپدى
ســرى به بخش ارتوپدى بيمارستان مى زنم، 
بخشــى شــلوغ با اتاق هايى بــا تخت هايى 
بيش از ظرفيت استانداردشان! راهروهاى اين 
بخش هم پر از تخت با بيمارانى اســت كه از 
هر كدامشــان آه و ناله بلند است! مردى كه 
به گفته خودش پســرش چند روزى است در 

اين بخش بسترى است شلوغى اين بخش را 
معضل بزرگى براى بيماران و همراهان آن ها 
مى داند. او مى گويد تعــداد زياد بيمارانى كه 
در هر اتاق بســترى هستند خودش به اندازه 
كافى مشكلات دارد، چه برسد به وقتى كه قرار 
است مردم به ملاقات بيمارانشان بيايند كه در 
اين وقت ها نفس كشيدن هم سخت مى شود! 
راهرو بخش كه پر اســت از بيمار! اينجا واقعاً 

به بيماران و همراهى هايشان سخت مى گذرد.
فرد ديگرى كه بيمار است و پايش را جراحى 
كرده اســت، نكتــه اى را عنــوان مى كند كه 
در صــورت واقعيت بايد فكرى بــه حال آن 
برداشته شــود! او مدعى است كه چند سال 
قبل در همين بيمارستان جراحى شده است 
و پلاتيــن و مواد لازم براى جراحى را خودش 
تهيه كرده و تا به حال با آن ها مشكلى نداشته 
اما الان كه دســتش را جراحى كرده به دليل 
نامرغوب بودن پلاتيــن و مواد مصرفى دچار 
عفونت و مشكل شده است! او مى گويد: بعد از 
اجراى طرح تحول سلامت ديگر بيماران اجازه 

ندارند مثل سابق پلاتين و مواد 
مصرفى شان را خودشان تهيه 
كنند و اين بيمارستان است كه 
اين كار را بايد بكند، بيمارستان 
هم از بدترين و بى كيفيت ترين 
اجناس استفاده مى كند و اين 
باعث بروز مشكلاتى اين چنينى 

براى ما شده است!
پرستارى كه به گفته خودش 

چند ســال است در بيمارســتان كار مى كند 
و البته اصرار دارد كه نامى يا نشــانى از او در 
گزارش ما گنجانده نشود، در مورد شرايط كارى 
با اشاره به اينكه كار كردن در بيمارستانى كه 
خاص سوانح است بسيار سخت و دشوار است، 
اظهار مى كند: در اين بيمارستان به دليل اينكه 
عنوان پژوهشــى دارد، هم در بخش پرستار و 
هم پزشك متخصص كمبود زيادى داريم، چرا 
كه خيلى از پرستارانى كه اينجا كار مى كنند و 
البته پزشكان به دليل اينكه عنوان پژوهشى 
دارد به اينجا مى آيند براى گذراندن طرحشان 
و جالب اينجاســت كه بعد از مدتى همين ها 
هم با وجود كار زياد عطاى حضورشــان را به 
لقايش مى بخشند و به بيمارستان هاى ديگر 
مى روند! اينجا كار امثال من خيلى ســخت تر 
اســت كه بايد چوب برخــى از بى تجربگى 
هايى كه دوستان و همكاران ما دارند، بخوريم! 
اين پرســتار به موضوع ديگرى اشاره مى كند. 
او از نبود ماســك يكبار مصرف براى استفاده 

پرسنل بيمارستان در زمان كار پرده برمى دارد 
و مى گويد: از چند وقت قبل به ما اعلام شد از 
ماسك هاى پارچه اى براى كار استفاده كنيم و 
بعد از شست وشو دوباره آن ها را به كار گيريم! 
خيلى از همكاران ما به دليل بوى بد و شرايط 
نامناسبى كه ماسك ها بعد از شست وشو پيدا 
مى كنند، حاضر به استفاده از آن ها نيستند و 
ماسك هاى يكبار مصرف را با هزينه خودشان 

از بيرون بيمارستان تهيه مى كنند!

 پاسخ هاى رئيس بيمارستان
بعد از حضور ســرزده در بيمارستان امدادى 
شــهيد كامياب مشــهد ســراغ دكتر على 
بيرجندى نژاد، رئيس اين بيمارستان مى روم 
تا در مورد آنچه ديده و شنيده بوديم صحبت 

كنيم.
رئيس بيمارستان سوانح امدادى شهيد كامياب 
مشهد درمورد خريد تجهيزات پزشكى توسط 
بيمارســتان بعد از اجراى طرح تحول سلامت 
و مشكلاتى كه بعضاً اين تجهيزات بى كيفيت 
براى بيماران ايجاد كرده است، 
مى گويد: اولاً بيمارستان براساس 
سياست هاى ابلاغى مقام معظم 
رهبــرى موظــف بــه رعايت 
فرمان هــاى اقتصــاد مقاومتى 
بوده كه درآن بر استفاده از اقلام 
ايرانى تأكيد شــده است. ثانياً 
همه تجهيزات خريدارى شــده 
اعم از ايرانى و خارجى تأييديه 
وزارت بهداشــت و درمان را داشــته و از نظر 
استانداردهاى علمى مورد تأييد است . بنابراين 
نگرانــى از اين بابت به هيچ عنوان وجود ندارد. 
ثالثاً هيچ گونه ارتباطى بين نوع وسيله استفاده 

شده و ايجاد عفونت بعد از عمل وجود ندارد.
دكتر بيرجندى نژاد همچنين درباره شلوغى 
برخى از بخش هاى بيمارســتان بويژه بخش 
ارتوپدى و ايجاد پديده راهرو خوابى مى گويد: 
در حال حاضريك بخش بزرگ بيمارستان با 
ظرفيت بيش از 50 تخت در حال بازسازى بوده 
كه بناچار بيماران آن بخش در ديگر بخش هاى 
بيمارستان توزيع شده اندكه با در نظر گرفتن 
اين موضوع جهت ادامه خدمت رســانى ديگر 
بخش هاى بيمارستان بخصوص بخش ارتوپدى 
مــردان از حداكثر ظرفيت تخت ها بلكه مازاد 
بر ظرفيت به صورت اتاق هاى هشــت تخته و 
نيز راهرو ها استفاده مى شود. با اين توضيح كه 
تعدادى از اتاق ها هشت تخته مى باشد و حتى 
تعدادى از اتاق ها دو يا سه تخته است كه پس 

از راه اندازى بخش در حال بازسازى نيازى به 
بســترى بيمار در راهرو يا استفاده از اتاق هاى 
هشــت تخته نخواهد بود بجز در موارد خاص 
كه اين ظرفيت ها نيز براى همان موارد طراحى 

شده است. 
وى در پاسخ به اين پرسش كه چه زمانى كار 
بازسازى طبقه بالاى بيمارستان به پايان خواهد 
رســيد، اظهار مى دارد: سعى ما بر اين است تا 
در مدت چند ماه آينده اين بخش بازسازى و 
آماده بهره بردارى شود. با توجه به اينكه انجام 
بازســازى ها همزمان با ارائه خدمت در ديگر 
بخش ها صــورت مى گيرد، اين باعث پيچيده 
شدن كار و طولانى شدن زمان كار مى شود، از 
سويى ضرورت بازسازى كامل شامل تأسيسات 
زير بنايى كه بسيار فرسوده هستند نيز مزيد 

بر علت است.

 سختى زياد كار در امدادى
رئيس بيمارســتان امدادى درباره استفاده از 
پرســتارانى كه در حــال گذراندن طرح خود 
هستند و فشــار بالاى كار در اين بيمارستان 
اظهــار مى دارد:حدود 25 درصــد نيروهاى 
بيمارســتان طرحى هســتند.كمبود نيروى 
انســانى در بيمارستان به صورت مكرر نيز به 
مراكز بالاتر منعكس شــده است. با توجه به 
محدوديت هــاى جدى كــه در جذب نيروى 
انسانى در سطح دانشگاه اين مركز و نيز ديگر 
مراكز درمانى دچار كمبود نيروى جدى بوده 
كه در اين بيمارســتان به علــت نوع بيماران 

بيشتر احساس مى شود.
وى در ادامه افزود: مى پذيرم كه نوع بيماران و 
حجم كار در بيمارستان امداد در حدى است 
كه فشار كارى زيادى به پرسنل وارد مى كنند 
و به همين دليل برخى از پرسنل ممكن است 
تقاضاى انتقال به مراكز ديگرى كه حجم كار 

سبك ترى دارند، داشته باشند. 
اميد اســت با تأمين نيرو فشار كارى وارده به 

كاركنان كاهش يابد.
دكتر بيرجنــدى نژاد همچنين در واكنش به 
استفاده از رزيدنت ها در برخى از اعمال جراحى 
در بيمارستان امدادى شهيد كامياب با توجه به 
عنوان آموزشى و پژوهشى آن اظهار مى دارد: 
در مراكز آموزشــى وپژوهشــى چارچوب ها 
به گونه اى برنامه ريزى شــده است كه ضمن 
آمــوزش اورژانس ها به فراگيران نظارت دقيق 
توســط اســتادان عضو هيئت علمى صورت 
مى گيرد. در حال حاضــر تعداد رزيدنت هاى 
مشغول در بيمارستان كمتر از 30 درصد كل 
پزشكان بيمارستان است كه در مقايسه با ديگر 

مراكز آموزشى نسبت قابل قبولى مى باشد.
وى اســتفاده از ماسك هاى پارچه اى را منعى 
نمى داند و مى گويد: استفاده از ماسك و ديگر 
البسه پارچه اى با رعايت شرايطى كه بايد در 
شست وشو و آماده سازى مجدد آن انجام گيرد 

منعى ندارد.
رئيس بيمارســتان امــدادى شــهيد كامياب 
مى گويد: بــا راه اندازى بخش اعصاب مردان در 
ماه هاى آينده و نيــز راه اندازى اورژانس جديد 
بيمارستان كه آن هم تا پايان سال به بهره بردارى 
خواهد رســيد و اتاق عمل مركز ى بيمارستان 
كه با اســتانداردهاى بين المللى و تعداد كافى 
اتاق عمل در حال ســاخت مى باشد، شاهد ارائه 
خدمت مطلوب تر بوده و بخش هاى قابل توجهى 

از مشكلات منعكس شده نيز برطرف شود.

آب و �وا
 پيش بينى جوى آرام و پايدار براى 

خراسان رضوى
قدس: بررســى نقشه هاى پيشــيابى و خروجى مدل هاى 
هواشناسى نشــان دهنده جوى پايدار و آرام در اغلب نواحى 

استان خراسان رضوى است.
همچنيــن تداوم رونــد افزايش دماى هوا نيز براى اســتان 

پيش بينى شده است.
بر اين اساس براى امروز مشهد نيز آسمانى صاف تا قسمتى 

ابرى بعدازظهر افزايش شدت باد پيش بينى مى شود.
گفتنى است كمينه و بيشينه دماى مشهد هم امروز به ترتيب 

به 10 و 26 درجه خواهد رسيد.
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 مسير دوچرخه بلوار خيام مشهد 
و تذكر 2 نكته

عباسعلى سپاهى يونسى: هفته قبل از آژانس نزديك خانه 
سرويسى گرفته بودم و مسيرم بلوار خيام مشهد بود. مسير در 
آن عصر پاييزى ترافيك بود و بهانه اى شد براى اينكه راننده 
تاكسى بگويد: «آخه اينجا رو اختصاص دادن به دوچرخه سوارا 
كه چى بشــه؟ اصلاً مگه چند دوچرخه سوار داريم كه بايد 
براى آن ها بخشى از خيابان را بگيرند؟» ايشان البته سخنان 
ديگرى هم داشــت اما در آن لحظه با اينكه دوچرخه سوارم، 
ترجيــح دادم چيزى نگويم و تنها لبخند بزنم كه يعنى بله، 
شما درست مى فرماييد. از همان روزى كه در مسير بلوار خيام 
مسيرى را به دوچرخه ها اختصاص دادند با خودم فكر كردم 
آفرين به دوستان سازمان ترافيك كه مى دانند بالاخره بايد به 
اين سمت پيش برويم كه زير ساخت ها براى دوچرخه و تردد 
با دوچرخه در شــهر شكل بگيرد. هر چند اين شكل گيرى، 
انــدك اندك و با قدم هايى كوتاه باشــد با اين همه، با همه 
توجهى كه دوســتان به موضوع دوچرخه و دوچرخه سوارى 
دارند، اما اقدامات آن ها خالى از ايراد نيست و نياز به توجه و 

دقت بيشترى دارد.
نمونه مجســم اين كم دقتى و نمى گويم بى دقتى، در آماده 
سازى همين مسير دوچرخه، يكى بودن مسير تردد دوچرخه 
و موتورسيكلت هاست كه نمى دانم از كجاى جهان و از كدام 
شــهر الگو بردارى شده اســت! من به شخصه صبح و عصر 
گاهى با دوچرخه از اين مســير تردد مى كنم و به عنوان يك 
دوچرخه سوار مى دانم تردد اين دو وسيله كه هيچ تناسبى با 
همديگر ندارند – غير از دو چرخ داشتن هر دو- تا چه اندازه 
مى تواند خطرناك باشــد. صبح و عصر همان زمانى است كه 
موتور سواران اين مسير كه عموماً كارگران هستند در حالى 
از اين مسير تردد مى كنند كه براى رسيدن به محل كار خود 
عجله دارند؛ بســيارى از آن ها هم حداقل كيفى همراه خود 
دارند و يا وسيله اى مربوط به كارشان و حالا فكر كنيد با اين 
وضعيت، تردد دو وسيله همزمان در اين مسير مى تواند تا چه 
اندازه آبستن حادثه اى باشد. فكر كنيد دوچرخه سوارى كه 
اين مســير را انتخاب كرده است كم سن و سال هم باشد و 
تسلط لازم را هم نداشته باشد، آيا مواجه شدن با موتور در اين 

مسير نمى تواند براى او خطرناك باشد؟
يكى ديگر از موارد قابل ذكر درباره اين مســير اســتفاده از 
آيلند هاى جدا كننده مسير از خيابان اصلى است كه شامل 
ميله هايى كوتاه است. اين كوتاه بودن ميله هاى استفاده شده 
به خودى خود نمى تواند ايرادى محســوب شود البته اگر در 
كشورى زندگى مى كرديم كه مردم متوجه بودند كه دوچرخه 
و دوچرخه سوار هم حق تردد دارند. در آن كشورها تنها خط 
كشــى كردن بخشى از خيابان كافى اســت تا موتور سوار و 
ماشــين ســوار را قانع كند كه نبايد به هيچ عنوان به مسير 
دوچرخه وارد شوند، اما اينجا از اين خبرها نيست و از طرفى 
بلوار خيام مسيرى اســت كه ماشين ها با سرعت بالا در آن 
تردد مى كنند، پس منحرف شدن هر ماشين مى تواند خطر 
بزرگى براى جان دوچرخه ســواران باشد كه به گمان خود 
مسيرى امن را ركاب مى زنند و بلند بودن ميله هاى جدا كننده 
مى تواند در جلوگيرى از يك فاجعه تا حدودى تأثيرگذار باشد. 
كوتاه سخن اينكه بايد قدردان حركت هايى از اين دست در 
شهرمان باشيم و به مديران اين حوزه دست مريزاد گفت، اما 
فراموش نكنيم هر اتفاقى مى تواند قابل نقد باشد و مى دانم كه 

دوستان نقدهاى از روى دلسوزى را خواهند پذيرفت.

فرماندار تأكيد كرد
مبارزه با قاچاق كالا و ارز در نيشابور 

به عنوان بارانداز كالا
نيشابور- خبرنگار قدس: فرماندار نيشابور اجرايى شدن 
قوانين پيشگيرى از قاچاق كالا و ارز را يكى از اصول اقتصاد 

مقاومتى دانست.
سعيد شيبانى درجلسه كميسيون پيشگيرى و مبارزه با قاچاق 
كالا و ارز، اظهاركرد: اجرايى شدن قوانين و مقررات پيشگيرى 
و مبارزه با قاچــاق كالا و ارز يكى از اصول اقتصاد مقاومتى 
مى باشد، قاچاق كالا موجب كاهش توليدات داخلى و معضل 
بيكارى در جامعه مى شود. وى افزود: قاچاق كالا دشمن اصلى 
توليد داخلى اســت و از موانع جدى اجرايى شــدن اقتصاد 
مقاومتى در كشور مى باشد. وى خاطرنشان كرد: با توجه به 
موقعيت شهرستان نيشابور از نظر وسعت، جمعيت و اينكه در 
مسير جاده ترانزيتى واقع شده است و به عنوان يك شهرستان 
بارانداز كالا محسوب مى گردد، بايد در مبارزه با قاچاق كالا و 

ارز به طور جدى عمل نماييم.
وى عنوان كرد: كيفيت محصولات موجب مى شــود تا مردم 
از محصولات داخلى خريد نمايند و اين حركت صنايع سبب 
كاهش محسوس تقاضاى محصولات قاچاق كالاى خارجى 

در بازار خواهد شد.

 مديريت محيط زيست شهرى شهردارى مشهد مى گويد 
روزانه نزديك به 60 خودرو دودزا توســط اكيپ هاى گشت 
كنترل آلاينده هاى زيســت محيطى در شهر مشهد اعمال 
قانون و در نهايت رفع نقص مى شوند،پس اين همه خودرو هاى 
سنگين دودزاى دولتى وسازمان اتوبوسرانى چرا اعمال قانون 

نمى شوند، فقط بلدن به مردم ضعيف گير بدهند! 
936...6521
 آخر يك راننده مسافر بر كه در هفته 200هزار تومان درآمد 
ندارد، چطورى بيش از 200هزار تومان براى تست منبع گاز 
خودرو خود براى به اصطلاح معاينه فنى بدهد،مگر اين تست 
چقدر هزينه دارد؟ آخر چرا به هر روشى دست در جيب مردم 

ضعيف مى كنيد؟
915...2135
 ساعت كارى رفتگران شهردارى منطقه3 مشهداز ساعت 
چهار صبح تا 12ظهر مى باشد، از ساعت چهار صبح تا 6 صبح 
جزو ساعات شبكارى است، چرا پول اين دو ساعت شبكارى 

را به ما نمى دهند؟
915...0248
 تمام اتصالات خودروى من نشت گاز دارد به جز كپسولش، 
بعد مراكز معاينه فنى فقط كپسول خودرو را تست مى كنند 
يك كار بى حاصل و پرهزينه براى مردم و پرسود براى دست 
اندركاران، من كه راضى نيســتم چون پولش را بسختى در

مى آورم.
915...9603
 آيا وســيله اى كه مثلاً دو يا پنج سال است دوگانه بوده و 
بيمه نامه همه ســاله هم دارد، نياز به تست مجدد كپسول 
دارد، اين هــا همه پول جدا كردن از مردم اســت و بس، زيرا 
اين دوگانه ها مشــكلى ندارند. مشــكل پول در آوردن زورى 
است! كسى كه وسيله ميليونى سوار مى شود نياز به گاز ندارد 
ولى ما بيچاره ها به گاز نياز داريم؛ از همه مهم تر با گاز هواى 
سالم داريم به جاى اينكه مردم را تشويق نماييد مردم را بيزار 

مى كنيد، دور از انصاف است.
935....4292
 خيلى خانواده ها هســتن كه نمى توانند هزينه تلفنشان را 
بــدون قبض پرداخت كنند و از كجا بدانند كه هزينه اضافى 

نمى گيرد.
930...3059
 پرداخت الكترونيكى هم خوب راه كاســبى شــده، قبض 
نمى دهند مى گويند المثنى بگير براى وصل شدن! براى قبض 

المثنى هم 2200تومان مى گيرند و وقت مردم ارزشى ندارد.
915...9985
 بنده خدايى كه با يك پيكان مدل پايين خرج زندگى اش 
را به مكافات تهيه مى كند كجــا 200 هزار تومان دارد براى 
تست گاز؟ به خدا نداريم به گفته خودتان عمركپسول بيست 
سال است، چرا سنگ مى گذاريد پيش پاى مردم مستضعف؟
915...8513
 بى انصافى تا چقدر؟ تو را به خدا بريد جاده سيمان و جاده 
تربت حيدريه ببينيد چه خبره؟ آن قدر خودرو دودزاست! گير 
ندهيد به خودروهاى دوگانه ســوز مگر قبل از آن چه اتفاقى 
افتاده بود مردم مى رفتند معاينه خودرويشــان را مى گرفتند 
مشكلى نبود. اگر راست مى گوييد برويد از كارخانجات بازديد 

كنيد نه از بدبخت راننده.
915...6726
 شما را به خدا سرى هم به اداره پليس بزنيد كه اين قوانين 
را گذاشتند بدون امكانات، روزى 50 هزار تومان جريمه، فقط 

مى خواهند پول بگيرند از مردم.
915...8793
 آيا پول درآوردن همين گونه اســت؟ عمر كپســول گاز 
در كشورهاى سازنده 20ســال مى باشد كشور ما6سال! اين 
سركيسه كردن مردم ضعيف نيســت؟ فكرى به حال مردم 

بكنيد.
915...9776
 جامعه طورى شده كه هر ارگان به نحوى دارد از مردم پول 
جدا مى كند آن هم از قشر كارگر و گرنه ماشين هاى لوكس 

بالاشهرى كه نياز به اين كارها ندارند.
990...9220

 رها سازى 6 قطعه هوبره مكشوفه

در خواف
سلامى –خبرنگار قدس: رئيس شبكه دامپزشكى خواف 
از همكارى شبكه دامپزشكى با اداره حفاظت محيط زيست 
در رها ســازى 6 قطعه هوبره مكشوفه از قاچاقچيان در اين 

شهرستان خبرداد.
عبداالله احسانى در گفت و گو با خبرنگار ما، گفت:در راستاى 
همكارى بين سازمانى شبكه دامپزشكى خواف جهت بازرسى 
و معاينه 11 قطعه هوبره مكشوفه از قاچاقچيان توسط اداره 
حفاظت محيط زيســت شهرستان مراجعه كرده و مشخص 
گرديد تعداد 6 قطعه شــرايط رها ســازى در محيط را دارا 

مى باشند.

فرماندار:
 2000 شغل تا پايان امسال در سرخس 

ايجاد مى شود
سرخس –خبرنگار قدس: فرماندار سرخس گفت: بر اساس 
سند راهبردى، 1320 شغل براى شهرستان سرخس تعريف 
شــده كه بر اين اساس با برنامه هاى كارگروه اشتغال تا پايان 
امســال نزديك به 2000 شغل در اين شهرستان با همكارى 
و مشاركت آســتان قدس رضوى و ســاير دستگاه ها ايجاد 

مى شود.
حســين ســنجرانى با تأكيد بر اينكه اقتصاد و اشــتغال دو 
اولويت كارى مســئولان كشور اســت، اظهار كرد: جلسات 
كارگروه اشــتغال باهدف دستيابى نتايج خوب براى كاهش 
آمار بيكارى به  صورت هفتگى در شهرستان سرخس برگزار 

مى شود.

مخاطبان عزيز خرسنديم كه ارتباط دوسويه با اين 
رسانه در ارسال سوژه از سوى شما خوانندگان 
گرامى، با راه اندازى اين ستون به ثمر نشست، 

بنابراين اميدواريم مسئولان دستگاه هاى اجرايى با 
پاسخ خود، ما را در اين مسير همراهى كنند. شما 

مى توانيد از طريق سامانه پيامكى 300072305 با ما 
در تماس باشيد.
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ندارند مثل سابق پلاتين و مواد 
مصرفى شان را خودشان تهيه 
كنند و اين بيمارستان است كه 
اين كار را بايد بكند، بيمارستان 
هم از بدترين و بى كيفيت ترين 
اجناس استفاده مى كند و اين 
باعث بروز مشكلاتى اين چنينى 

پرستارى كه به گفته خودش 

قدس: معاون رئيس جمهور و رئيس ســازمان برنامه و 
بودجه از نهايى شــدن قرارداد فاينانس برقى كردن قطار 

مشهد- تهران تا پايان ماه آينده خبر داد.
محمد باقر نوبخت در جلسه شوراى برنامه ريزى و توسعه 
خراســان رضوى در مشهد، گفت: دولت 15 درصد پيش 
پرداخت خود را در زمينه فاينانس پروژه برقى كردن قطار 
مشهد – تهران تا آذر ماه پرداخت مى كند. وى همچنين 
اظهار كرد: رديف براى بخش زيارت استان خراسان رضوى 
در بودجه سال آينده در نظر گرفته خواهد شد و دولت به 
تعهدات خود در اين زمينه طى سال جارى عمل مى كند.

نوبخت با اشاره به سفر رئيس جمهورى به خراسان رضوى 
گفت: در اين سفر 731 ميليارد تومان براى اجراى پروژه ها 
تصويب شد كه تا امروز بيش از يك هزار ميليارد تومان در 

اين استان براى دولت تعهد ايجاد شده است.
 وى افــزود: رئيس جمهورى متعهد به انجام تعهدات خود 
در استان هاســت. وى گفت: تا ماه آينده لايحه بودجه سال 
97 از ســوى دولت به مجلس شوراى اسلامى داده مى شود 
كه بايد تمام پروژه ها و وعده هاى دولت براى استان ها در آن 
در نظر گرفته شود. معاون رئيس جمهورى افزود: درآمدهاى 
دولت در چهار سال گذشته رشد چندانى نداشت، از سوى 
ديگر بودجه مصوب سال 92حدود 210 هزار ميليارد تومان 
بود كه اين مبلغ در سال جارى به 346 هزار ميليارد تومان 
رسيد؛ يعنى بودجه كشور در دولت تدبير و اميد 64 درصد 

افزايش يافت.
 واگذارى تخصيص بودجه به استان ها

معاون رئيس جمهورى اظهار كرد: بودجه ريزى در ســال 
آينده متفاوت از سال هاى ديگر خواهد بود، به اين صورت 
كه بودجه به وزارتخانه داده نمى شــود و ادارات دولتى در 
اســتان ها بودجه مربوط به خود را از محل توزيع استانى 
مصوب شــوراى برنامه ريزى و توســعه اســتان دريافت 
مى كنند. وى درباره درخواســت هاى دستگاه هاى اجرايى 
خراسان رضوى در زمينه تخصيص بودجه، گفت: اعتبارات 

فنى و اعتبارى در بخش توليد استان افزايش مى يابد.
 300 هزار جوان بيكار داريم

اســتاندار خراسان رضوى نيز با اشــاره به سرمايه گذارى 
بيش از 10 هزار ميليارد تومانى در حوزه صنعت، معدن و 
تجارت استان، عنوان كرد: امسال 6771 ميليارد تومان از 

اين سرمايه گذارى به سرانجام خواهد رسيد.
رشــيديان، با بيان اينكه نزديك به 300 هزار جوان بيكار 
داريم كه 48 درصد آن نيروهاى تحصيل كرده هســتند، 
گفت: اميدواريم با تداوم كمك هاى دولت به هدف گذارى 

خود براى توسعه اشتغال در استان دست يابيم. 

معاون رئيس جمهور خبر داد

تأمين منابع مالى پروژه برقى شدن قطار مشهد - تهران

مديرعامل شركت آب منطقه اى خراسان رضوى عنوان كرد
خطر جيره بندى آب در مشهد

قدس:مديرعامل شركت آب منطقه اى خراسان رضوى در شوراى برنامه ريزى و توسعه خراسان رضوى گفت: 
شرايط استان در حوزه آب مهم بوده و امنيت شرق كشور به مسئله آب وابسته است. 34 محدوده از 37 محدوده 
مطالعاتى استان با كمبود مواجه است و 15 محدوده نيز شرايط بحرانى دارد. 74 درصد اقليم استان خشك و 

23 درصد آن نيمه خشك است. 
وى با اشاره به تهديدات غالب در حوزه آب استان گفت: با ايجاد سد سلما در افغانستان، سد دوستى كاهش 
حجم چشمگيرى داشته و حجم آن به 300 ميليون متر مكعب رسيده است. گسترش خشكسالى موجب شده 
رونق اقتصادى در شــرق كشور كمتر شود و در شهر مشهد نيز خطر جيره بندى وجود دارد. ما خواستار اين 

هستيم كه موضوع انتقال آب در اولويت برنامه ها قرار گيرد. 
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